
ROW TO OLYMPICS – Essen 2023 

Letošní ročník Row to Olympics se konal v Německu. Naše skupina byla součás> kempu, který 
probíhal v Essenu. První dny probíhaly především veslařské tréninky na osmách. Nejprve se 
trénovalo na národních osmách, později na mezinárodních. Jako doplněk k tréninkovým 
fázím probíhaly především seznamovací hry, pohybové hry, posilování a jedno odpoledne 
návštěva lanového centra.  

Český výběr dě> dominoval především v jazykové vybavenosL (hlavně děvčata), čímž byly 
často spojovacím můstkem pro stmelovací akLvity. Co se týče veslařských schopnos>, tak 
v rámci české skupiny zde byly velké rozdíly – někteří jsou technicky zdatnější, někteří méně. 
Z pohledu trenérů bychom rády vyzdvihly všechna děvčata, která reagovala na trenéry a 
chtěla své dovednosL zlepšovat. To samé se ovšem nedá říct o chlapecké skupině. Někteří 
hoši nereagovali na instrukce trenérů (českých i zahraničních) a jeli si podle sebe. 
V porovnání s ostatními zeměmi (FRA, GER), na tom bylo Česko veslařsky podobně jako 
Francie. Některé německé děL se s nepárovým veslováním setkaly až na tomto kempu.  

Pokud bychom se zaměřili na akLvity na břehu, tak zde nedominoval výrazně nikdo. Při 
posilování byly české holky výrazně lepší než Francouzsky a Němky. Ovšem u chlapců to bylo 
již vyrovnanější s ostatními státy.  

Na poslední den jsme se všichni přesunuli do Hannoveru, kde jsme jako „black team“ závodili 
proL ostatním týmům. Veslařsky jsme zde výrazně nedominovali. Většinou byli lepší Italové a 
Britové. Ovšem velmi nás překvapily schopnosL našich dě> při jiných pohybových akLvitách. 
OproL loňskému roku byly děL o trochu více všestranné. Ovšem stále máme oproL ostatním 
co dohánět. 

Pokud bychom měly zhodnoLt celkovou atmosféru akce, tak byla skvělá. Jedná se opravdu o 
projekt, který bychom nadále měli podporovat. Většina dě> pochy> mnoho nových 
zkušenos> a dovednos>, naučí se pracovat v týmu a vytvoří si nová přátelství.  

Bohužel letošní ročník poněkud zkazilo chování některých českých účastníků. Někteří z nich 
přistupovali skoro ke všem akLvitám velmi odmítavě (mnohdy až vulgárně). Odmítali dělat 
doplňující akLvity k veslování a v neposlední řadě se navzájem shazovali a uráželi. Někteří 
přijeli s takovým sebevědomím, že všem ostatním jen přecházel zrak. Nejhorší na tom všem 
bylo, že Lto členové výpravy nabourávali týmovost nejen Česka, ale i celé akce.  

Z výše uvedených řádků vyplývá, že by se trenéři měli v rámci svých tréninků zaměřovat i na 
vedení k týmovosL, zdravému sebevědomí, ohleduplnosL, a především k pokoře. Možná by 
nebylo na škodu zaměřit část doškolování trenérů právě >mto směrem.  

 


